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Asseguran^a de Vellesa

Dictam en de la Comissió formada pels D rs. Josep Figa  
i Oliu, Joan Durich i Espuñes. M iquel M aseres i Galtéi-, 
A n ton i Pujadas i Fabregat, Joaquim Piba de S a n z, Fer- 
ran R oseli i Jané, Santiago Vivancos i Forrés. ( ')

- A ssem blea de l'any 1928 = = = = =

La Delegado de Lleida va presentar a l'As
semblea Ordinària de Delegats de l’any 1927 una 
proposició redactada en els següents termes:

“ Primer.— Que es mostri la conformitat a la 
idea de completar la previsió deis riscos deis so- 
cis del Sindicat, coberts àctualment per la nostra 
Mutual, amb la de la jubilació professional.

’’Segone—¡Que es designi, igual que es féu per 
a la creació de la Mutual, una Ponéncia encarre- 
gada. d’estudiar aquest assumpte. Ponéncia que 
d’acord amb el Congeli del Sindicat presentará el 
seu dictament a la vinent Assemblea de l’any 
1928.

’’Tercer.— La conveniéncia, si és possible, que 
dita Secció sigui una més en la Mutual Mèdica.”

Aquesta proposició, discutida amb dues tendén- 
cies, que després detallarem, va donar Hoc a un 
acord prenent-la en considerado i assenyalant al 
Consell del Sindicat el deure de nomenar una Co
missió per estudiar definitivament l’Asseguranqa 
de Vellesa.

El Consell del Sindicat ens féu l’honor de no- 
menar-nos per a aquesta Comissió encarregant- 
nos el dictamen o projecte d’Assegüránca de Ve
llesa.

La Comissió va prendre possessió deis seus 
carrees i comengá els seus estudis i deliberacions 
el dia 27 d’octubre de 1927 i des d’aqudla data 
fins ara, en repetides sessions, hem estudiat tots 
els caires d’aquesta dificilíssima branca de previ
sió, fins a formular el dictamen que avui tenim 
l’alt honor de sotmetre a la consideració del Con
sell del Sindicat de Metges de Catalunya.

El nostre desig era d’enllestir més aviat aquest 
treball, per donar més temps per al seu ¿studi i

1 . El Dr. Ferrali Rosell-Jané, que forma part de la 
Comissió d’Assegurança de Vellesa, no signa aquest dic
tamen.

coneixement a tots els associats abans de sotme- 
tre’l a l’Assemblea de Delegats.

Serioses dificultats que el treball comporta, la- 
boriosos cà'lculs que s’han tingut de fer i, sobre- 
tot, un llarg periode d’orientaciô que hem néces
sitât, ens han privât, contra la nostra voluntat, 
d’enllestir amb més urgència aquest treball.

En fer esment de la deliberaciô a que va donar 
Hoc la proposició del partit de Lleida, que l’As
semblea de 1927 va prendre en consideració i que 
és l’origen d’aquest treball, hem iniciat la idea de 
les dues tendències que es manifestaren.

Aquestes tendències, que tenien ja precedents 
en altres deliberacions anteriors, en èsser tractat 
pels Consellers el tema de Vellesa, es presentaren 
com a primera qüestiô a resoldre dins la Comis
sió.

Això ens obligà a repassar els antecedents que 
hi havia dins el Sindicat sobre aquesta previsió. 
Des de les primeries del funcionament del Sin
dicat i de la Mutual es troben en les actes allu
sions a l’Assegurança de Vellesa sols en el sentit 
d’un desig que sigui creada aquesta nova forma 
de previsió per completar la d’Invalidesa i Vida 
que el Sindicat per la seva Mutual té ja cobertes, 
però sense cap orientaciô que es refereixi a la 
manera de resoldre el problema.

Més recentment, amb motiu d’un profundissim 
estudi fet pel Dr. Rosell-Jané, en aquella ocasiô 
ja Secretari de la Mutual Mèdica, i d’un interes- 
santissim .projecte d’Assegurança de Vellesa que 
el propi Dr. Rosell-Jané va sotmetre a la consi
deració del Consell de la Mutual que el traslladà 
al Consell del Sindicat, es manifesten aquelles 
dues tendències que ha tingut molt en compte la 
Comissió per començar l’orientació dels seus tre- 
balls.

Una tendència, la dona el Consell del Sindi
cat, coincidint amb el tercer extrem de la pro-


